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Vai tiešām viss ir tik vienkārši un viennozīmīgi?

Statistika



Cita statistika ......
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Mednieku skaits Latvijā (VMD dati, izsniegtās mednieku sezonas 
kartes) 2010/2011 21469

2011/2012 20490

2012/2013 21014

2013/2014 21088

2014/2015 21065

2015/2016 21304

2016/2017 21643

2017/2018 21452

2018/2019 21299

2019/2020 21300

2020/2021 20981

2021/2022 20759

2022/2023 20221

2023/2024 19754

2024/2025 18742

15 gadu laikā mīnus 2500 jeb 11.6% mednieku



Cita statistika ......

2016./2017. gada medību sezonā mednieku izdevumi pēc aptaujas

rezultātiem lēšami ap 32.8 mlj. € , kas ir vidēji 1.5 tūkst. € uz mednieku

gadā. (Silava, 2017)

  Ieliekot inflācijas kalkulatorā šobrīd tas ir + 41.3%  jeb 46.9 milj. Eiro.

Diemžēl inflācija nav vienīgais faktors, kas palielina mednieku 

izmaksas.

Izmaksu pieaugums uz mednieka sezonas kartēm un medību 

atļaujām (alnis, staltbriedis) ir:

2024/25 gadā, salīdzinot ar 2016/17 gadu + 600 000 eur tikai 

valsts nodevās

2016/2017 2024/2025

Sezonas kartes 243240 480000

Medību atļaujas 32480 393742



Ko darīt?

➢Beidzamajos gados, sadarbības memoranda 
ietvaros, nekāda reāla sadarbība nav 
notikusi. Mednieki medī, AS LVM ar 
dažādām metodēm spiež medīt vairāk. Tas 
arī viss.

➢AS LVM ir liels un ietekmīgs spēlētājs 
Latvijas medniecībā, kurš ar savu darbību 
reāli var ietekmēt visu Latvijas medību 
jomu.

   



Ko darīt?

➢AS LVM var turpināt iet «cieto ceļu» ar līgumu 
laušanām, izmaksu celšanām, izšāvēju brigādēm utt. 

   Kāds būs rezultāts?

1)Īslaicīgi palielināsies ieņēmumi no MT izsolēm;

2)Daļa mednieku vairs nevarēs atļauties medīt;

3)AS LVM būs iedzinusi diezgan pamatīgu naglu Latvijas 
medniecības zārkā un izpelnīsies vairuma Latvijas 
mednieku nelabvēlību;

4)Mēs staujiem soļiem tuvosimies medībām kā 
dzīvnieku regulēšanas servisam, kurš meža 
apsaimniekotājam būs nesalīdzināmi dārgāks par 
šībrīža jaunaudžu aizsardzības izmaksām.



Ko darīt?

➢AS LVM kopā ar medniekus pārstāvošajām 
organizācijām var censties restartēt sadarbības 
memorandu:

1) ietverot tajā jaunus, mūsdienu realitātei 
atbilstošus uzdevumus un modelējot 
iespējamos attīstības scenārijus;

2) meklējot ne tikai jaunas pātagas, bet arī 
«burkānus», lai veicinātu medīšanu tur, kur 
tas visvairāk nepieciešams;

3) pārskatot arī savu meža apsaimniekošanas 
praksi (reāli dzīvē, ne tikai uz papīra).



Ko darīt?

➢ Vai staltbriežu iekļaušana nelimitēto dzīvnieku sarakstā ir 

objektīva nepieciešamība un risinājums?

Nomedīto staltbriežu blīvuma karte uz 25.01.2025.

Lokālām problēmām nepieciešami lokoāli risinājumi, nevis 
grozījumi vispārējā regulējumā.



➢ Kā jums šķiet, 

kur ātrāk izdosies

samazināt briežu

blīvumu?



Ko darīt?

• 2024. gada 14. jūnijā Saldus novada Pampāļos 
notika lauksaimnieku un mednieku tikšanās, kuru 
organizēja LMS Saldus nodaļa, sadarbībā ar 
vietējiem lauksaimniekiem. 

• Puses vienojās par sadarbību un veicamajiem 
pasākumiem staltbriežu populācijas 
ierobežošanā. 

• Ir pagājuši nedaudz vairāk kā 6 mēneši, bet 
rezultāti jau šobrīd ir vairāk kā pārliecinoši.



Saldus vienošanās piemērs

Klubs Limits
Nomedīts (uz 
27.01.2025.)            %

1 Sedus 110 140 127.3
2 Lutriņi 76 81 106.6
3 Zirņi 64 84 131.3
4 Druvas mednieks 108 103 95.4
5 Blīdene 177 161 91.0
6 Blīdenes Auri 98 100 102.0
7 Lemzere 76 100 131.6
8 Sātiņi 88 96 109.1
9 Zvārde 114 105 92.1

10 Pampāļi 270 226 83.7
11 Remte 286 263 92.0
12 Strautiņi 127 88 69.3
13 Auce 85 88 103.5
14 Palmu priede 151 195 129.1
15 Ruba 88 94 106.8
16 Mētrāji 107 107 100.0
17 Gaiķi 162 126 77.8
18 Draudzība 101 101 100.0
19 Ezere 167 193 115.6

Kopā: 2455 2451 99.8



Ko darīt?

• Pilna zupas katla vidū bedrīti nevar izsmelt. Līdzīgi, kā ieviešot 
selektīvo medību principus, arī samazinot populāciju, 
nepieciešama daudzu klubu sadarbība.

• Vienošanās, kas 2024. gada vasarā tika panākta starp Saldus 
novada medību tiesību lietotājiem un lauksaimniekiem, jau 
šobrīd skaidri parāda, ka tas ir pareizākais ceļš, kā risināt 
postījumu problēmu. Šajā gadījumā abas puses meklē veidus kā 
sadarboties.

• Nav jāizdomā jauns velosipēds. Ir pagājuši jau vairāk kā 6 
mēneši. Rezultāti ir skaidri redzami, bet AS LVM nav pat 
mēģinājuši atkārtot šo praksi citās vietās.

• Diemžēl, pēdējo gadu LVM darbība, vēršoties pret atsevišķiem 
klubiem, kas jau šobrīd medī ievērojami intensīvāk par visiem 
apkārtējiem, kā arī mainot medību tiesību nomas līgumu 
termiņus un nosacījumus, neliecina par vēlmi sadarboties.
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